
استاندارد تدوین کردیم
گفتند: دستگاه می  خواهیم که استاندارد را بتوانیم تست کنیم.

گفتیم آقای دولت دستگاه می  خواهیم برای تست.
گفتند ما که دستگاه نداریم. خودتان می  خواهید چکار کنید؟

دستگاه ساختیم و همه این فرایندها را رفتیم
روزی فرارسید که بــرای اولین بار آقــای ریحان یــاری قــرار بود به عنوان 
شخصی که پایش قطع شده بود از پنجه ما استفاده بکند و نظر بدهد. 
یکی از نقاط عطف زندگی من و آقای دکتر همان روز است؛ آقای ریحان 
یاری کاپیتان تیم ملی فوتبال قطع عضو کشورمان بود. ایشان آمد و 
استفاده کرد. آن لحظه یکی از ناب  ترین لحظه  هایی است که یادمان 
می  افتد. وقتی اول راه رفت و بعد دوید ما مدام داشتیم نگاه می  کردیم 
الآن چی می  گوید؟ و جوابی نــمــی  داد، می  رفت و برمی  گشت. در یک 
کریدور خیلی طولانی می  رفت و برمی  گشت. می  دوید. من آخرین بار 
گرفتمش. گفتم آقای یاری چطور است؟ گفت که آقای مقاره عابد دارم 
پرواز می  کنم بگذار ادامه بدهم این لحظه ناب ترین لحظه  های ماست.
می گفت من قبلاً یک پنجه کربنی انگلیسی داشتم اینکه الان دارم هم 
خیلی نرم تر است و هم خیلی انعطاف دارد. بگذارید من به پروازم ادامه 
بدهم. این یکی از جمله  هایی است که ما در آرشیو ذهنی مان همیشه 
ماندگار شد و جزء مواردی بود که هر موقع به مشکل می  خوردیم سعی 

می  کردیم ازآن استفاده کنیم. هر وقت در این 10 سال انرژی
مان می  افتاد آن کلمات آقای یاری ما را دوباره سرحال 

می آورد و پرانرژی می  کند.

از ما تلاش از ارگان های دولتی سنگ اندازی | خودتحریمی 
داخلی

رفتیم یکی از ارگــان  هــایــی کــه مسئول خرید ایــن تجهیزات 
بــود گفتیم آقــا مــا هــم مــجــوزش را داریـــم و هــم تست بالینی  
شده است. گفتند شما تأییدیه اتحادیه اروپــا را داریــد؟ خیلی 

ــا؟  ــرای مــن آن موقع گفتم تأییدیه اتحادیه اروپ عجیب بــود ب
مــن داخـــل کــشــور خـــودم هستم. گفتند نــه مــا فقط تأییدیه 
اتحادیه اروپا را می  خواهیم.این تکنولوژی  جزء تکنولوژی  هایی 

است که شاید 8-7 کشور بیشتر این 
تکنولوژی را نداشته باشند ما هم از 
هیچ کجا به هیچ وجه کپی نکردیم و 
هیچ رفرنسی هم نبود که ما بتوانیم 
برویم و از آن الهام بگیریم. بعد این 
ارگــان دولتی به من گفت باید بروید 
ــا را بیاورید و ما  تأییدیه اتحادیه اروپ
ایــن کــار را کردیم. سنگی بــود که فکر 
می  کردند این سنگ آن قدر مانع بزرگی 
اســت کــه مــا نمی  توانیم از روی این 
بپریم. ولی این اتفاق افتاد و ما تأییدیه 
اتحادیه اروپـــا را هــم گرفتیم. و آن هــا 
 خلع ســلاح شدند و دستشان 

ً
واقعا

را بــالا بــردنــد و ایــن یــک واقعیت تلخ 
است که خود تحریمی خیلی اذیتمان 
 
ً
می  کند. تکنولوژی این محصول واقعا

کار خیلی پیچیده ای است. ولی برای 
رسیدن به ایــن تکنولوژی و ساخت 
 20 نهایی پنجه  های کربنی 
درصد توان و انرژی ما صرف 
شده است. 20 درصد دیگر 
تــوان ما را گرفتن مجوزها 
و تــأیــیــدیــه هــا گــرفــت و 60 
درصدش هم صرف ورود به 
بازارشد. فکر می  کنم ورود به بازار 
یکی از موانع اصلی است که همه 
شرکت  های دانش بنیان دارند و 
 سر همین مرز که می  رسند 

ً
اکثرا

عــقــب نــشــیــنــی مــی  کــنــنــد؛ یکی 
از اصلی  ترین دلایـــل ایــن مانع 
بزرگ، فرهنگ خودمان است. ما 

ــت و  ــال 1361 در شهرستان دورود اســتــان لرستان اس ــد متولد س ــالارون  ســجــاد س
به دلیل مجاورت با دامنه های اشترانکوه از نوجوانی علاقه مند به کوهنوردی می شود. 
تــا در نـــوروز ســال 95 در اثــر سانحه رانندگی هــر دو پــای خــود را از دســت مــی دهــد. او اما 
این اتفاق را حکمت خداوند می داند که بنا بــوده در 34 سالگی پاهای خود را از دست 
دهد و بعد از آن بــدون پا زندگی کند. پاهایش را امانتی از طرف خدا می داند که خودش 
داد و خـــودش هــم گــرفــت. همین روحــیــه هــم باعث مــی شــود کــه درســـت 45 روز بعد از 
تصادفش، نخستین قله  اش را فتح کند.فتح بام ایــران در فاصله کمتر از دوســال بعد از 
ج میلاد در  تصادف، فتح دیــوار بیستون برای اولین بار در جهان با پای مصنوعی،فتح بر
، عنوان  35 دقیقه با پله نوردی، فتح قله آرارات معروف به بام ترکیه به ارتفاع 5137 متر
سومین کوهنورد معلول فــوق حرفه ای دنیا را در کارنامه دارد. ســالارونــد هــم اکنون 
در رشته دو میدانی با استفاده از پروتز های کربنی ایــرانــی مشغول به فعالیت است.
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